

The Committee considered its future business.

It was agreed,—That the motion adopted on December 8, 1992 summoning the Minister of National Defence to appear be revoked.

At 3:51 o'clock p.m., pursuant to Standing Order 108(2), the Committee proceeded to a briefing on the Somalian situation.

Major Frank Thorne and Colonel Mike O'Brien made opening statements and with the other witnesses answered questions.

At 5:00 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

TUESDAY, FEBRUARY 9, 1993

(43)

The Standing Committee on National Defence and Veterans Affairs met at 3:36 o'clock p.m. this day, in Room 209, West Block, the Vice-Chairman, Marc Ferland, presiding.

*Members of the Committee present:* Stan Darling, Marc Ferland, Bob Hicks and George Proud.

*In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament:* Wolfgang Koerner, Michel Rossignol and Jim Lee, Research Officers. *From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade:* Nicholas Swales, Consultant.

*Witnesses: From York University:* Jack Granatstein, History Professor. *From Carleton University:* Norman Hillmer, History Professor.

In accordance with its mandate under Standing Order 108(2), the Committee commenced its study on Peacekeeping. (See *Minutes of Proceedings and Evidence dated Thursday, November 26, 1992, Issue no. 27*).

The witnesses made opening statements and answered questions.

At 5:03 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Roger Préfontaine

*Clerk of the Committee*

Le Comité délibère de ses travaux futurs.

Il est convenu,—Que la motion adoptée le 8 décembre 1992 concernant la comparution du ministre de la Défense nationale, soit annulée.

À 15 h 51, conformément au paragraphe 108(2) du Règlement, le Comité fait le point sur la situation en Somalie.

Le Major Frank Thorne et le Colonel Mike O'Brien font un exposé et, avec les autres témoins, répondent aux questions.

À 17 heures, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MARDI 9 FÉVRIER 1993

(43)

Le Comité permanent de la défense nationale et des affaires des anciens combattants se réunit à 15 h 36, dans la salle 209 de l'édifice de l'Ouest, sous la présidence de Marc Ferland (*vice-président*).

*Membres du Comité présents:* Stan Darling, Marc Ferland, Bob Hicks, George Proud.

*Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement:* Wolfgang Koerner, Michel Rossignol et Jim Lee, attachés de recherche. *Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur:* Nicholas Swales, consultant.

*Témoins: De l'Université York:* Jack Granatstein, professeur d'histoire. *De l'Université Carleton:* Norman Hillmer, professeur d'histoire.

Conformément au mandat que lui confère le paragraphe 108(2) du Règlement, le Comité commence à étudier le maintien de la paix (*voir les Procès-verbaux et témoignages du jeudi 26 novembre 1992, fascicule no 27*).

Les témoins font des exposés et répondent aux questions.

À 17 h 03 le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

*Le greffier du Comité*

Roger Préfontaine